

ANNEX A-2

PUBLIC

الأسباب

① وحيث ان المحكمة من خلال ما اخطتها بالشأن العام علمت ان المتهم الأول سيف الاسلام محمد القدافي ذكر في إحدى جلسات محاكمة المحكمة استثنان الزوايه دائمة جناباً في الزنتان بأنه يريد ان يحاكم في تلك المدينة وهو الجعفري ان عدم متولاه امام المحكمة يرجع لرغبته وخوفه من سجنائه من السلطة القضائية عسباد كوسير جهاز الشرطة القضائية في رسالته ذات الرقم 8-9-1648 المؤرخة في 14/4/2015م المؤرخة بملف الدعوى وبذلك فإنه يكون في حكم الهارب من وجه السلطة القضائية. وحيث ان المحكمة قررت بجلسته 16/4/2015م السير في الدعوى في غيبته وبالتالي فإنه يتعين تأسيساً على ما سبق وعملنا حكم المادة (211) من قانون الإجراءات الجنائية الحكم عليه جنابياً وعلى النحو الوارد بالنصوص سوسوس حيث انه باطلاً على المحكمة على سائر ادعاءات الدعوى تبين لها ان تهمة التخريب وقتل الناس جزأاً بقدر الاعتداء على سلامة الدولة المسندة للمتهم سيف الاسلام محمد القدافي لكونه قام بتوفير الدعم المالي للكتابك القدافي التي كانت تقوم بقتل ابناء الشعب سوسوس ثابتة في محقه أفدأ من اقوال المتهم الثالث البغدادي المهودي الذي ذكر أمام النيابة العامة بأن المتهم سيف الاسلام محمد اليه في مكتبه وقال له انه لن يبرح مكانه حتى يعرف السبلة اللازمة للأجهزة الأمنية وعلى اثر ذلك أصدر تعليماته للدعوى عثمان الذي يمكن باسلام عمدة مالية متدافعاً من مليون دينار أجل جزء منها لحساب اللواء 32- وعرضه بسبب تدخل الاداء الذي اتفق بشقيقه (فيس) مما دفعه لئلا له (اليق) مما شكك لبيتموا المطلوب سوسوس كما اخطب منه المتهم سيف الاسلام القدافي ان يعرفه بمبلغاً مالياً للمدعو (محمد بشير) في أجل توفير تغلبات الأجهزة الأمنية سوسوس كما ان التهمة ثابتة في محقه أفدأ من شهادة اللواء الهادي امبريش الذي ذكر في شهادته أمام النيابة العامة بأن المتهم الأول سيف الاسلام قدّم عن طريق معاونيه الدعم المالي للاستخبارات والنوى الأمنية وزودهم بالمال والعتاد سوسوس كما ان التهمة ثابتة في محقه المتهم اخراً من شهادة المدعو محمد جوده سعيد الذي ذكر بأن المتهمين الأول والثاني كانا يأمران المدعو محمد بشير سعيد بمرفق الأموال وتسليمها لأشخاص معينين يتوزعون بتهريب السلاح والمركبات التي داخل ليبيا لاستخدامها في قمع الثورة وان المدعو محمد سعيد الفرقاني و محمد عبد السلام استلما مبالغ مالية في محمد بشير سعيد بناء على تعليمات المتهم سيف

**Cour
Pénale
Internationale**



Le Bureau du Procureur

**International
Criminal
Court**

Office of the Prosecutor

ICC Restricted

Translation of Evidence

Original Document

ERN Range	LBY-OTP-0051-0004 to LBY-OTP-0051-0357
Source Language(s)	Arabic
Number of Pages	1

Translation

ERN Range Translated	LBY-OTP-0051-0004 to LBY-OTP-0051-0357
Target Language(s)	English
Number of Pages	1

ICC Restricted

LBY-OTP-0044-9421

(146)

Reasoning

- (1) The Court, in becoming acquainted with the case in its entirety, has learned that the First Accused, Saif al-Islam Muammar Gaddafi, had stated during one of his case hearings before the Appeals Court of al-Zuwayah, the Zintan Criminal Investigation Division, that he wanted to be tried in that town, meaning that him not appearing before the Court was through his expressed wish and his captors being outside the remit of the judicial authority, all of which is related by the Chief of the Judicial Police in his letter bearing reference number 8-9-1648 and date 14/04/2015, attached to the case file. Thus, he could be considered a fugitive from the judicial authorities. Since the Court ruled, during a session on 16 April 2015, to proceed with his case in absentia, based on the above-mentioned information and pursuant to Article 211 of the Rules of Criminal Procedure, he had to be sentenced in absentia, and the sentence had to be worded that way. Therefore, having reviewed all of the documents in the case, the Court recognised that the charges attributed to the Accused, Saif al-Islam Muammar Gaddafi, of sabotage and indiscriminate killing, with the intention of violating the integrity of the State by providing financial support to Gaddafi's battalions perpetrating the killing of the Libyan people, were confirmed true against him based on the statement of the Third Accused, al-Baghdadi al-Mahmudi, who told the Chief Prosecutor's Office that Saif al-Islam had been to his office to tell him that he would stay put until he could get the necessary funds for the security agencies. Therefore, he gave orders to one 'Uthman al-Du'ayki to take receipt petty cash funds, which amounted to five million dinars, part of which was transferred to the account of the 32nd Reinforced Brigade because the former interfered and called his brother Khamis in front of him and said, "Send your people to take receipt of what was requested." The Accused, Saif al-Islam Gaddafi, also asked him to send an amount of money to one Muhammad Bashir so that he could fulfil the requests of the security agencies. Moreover, the charge is proved against him based on Maj.-Gen. al-Hadi Ambirish's statement to the Chief Prosecutor's Office in which he said that the First Accused, Saif al-Islam, through his aides, offered financial support to the Intelligence Services and security forces, and that he provided them with money and equipment. The charge is further proved against the Accused based on the statement of Muhammad Jum'ah Sa'd, who said that the First and Second Accused persons used to instruct Muhammad Bashir Sa'd to disburse and give the money to people smuggling weapons and vehicles into Libya for the purpose of crushing the revolution, and that one 'Abd-al-Rahim al-Firjani and one Ahmad 'Abd-al-Salam both took receipt of funds from Muhammad Bashir Sa'd following the instructions given by the Accused, Saif.